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                                                                                          Ilulissat ulloq 28.08. 2015. 

 

I henhold til § 37 stk. 1 i Inatsisartuts Forretningsorden fremsætter jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut. 

(medlem af Inatsisartut, Anthon Frederiksen, Partii Naleraq) 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvad er årsagen/årsagerne til, at fiskere igennem mange år får inddraget fiskerilicens i 

forbindelse med nedbrydning af fartøjet ?  

2. Kan det vurderes til, i henhold til spørgsmål 1, at man har frataget nogle individers 

rettigheder, såfremt man fratog dem deres livslang levevis ved indragelse 

affiskerilicensen ? 

3. Hvorfor tager Royal Greenland ikke imod havkat, der vejer over 4kg ved deres 

indhandlingssted ? 

4. Hvilke andre fiskearter er for store til indhandling hos Royal Greenlands virksomhed 

? og hvad er årsagen/årsagerne til disse forhold ?  

5. Kan Naalakkersuisut acceptere, at nogle af fiskere måtte sejle flere hundre kilometer 

til andre bosteder for at indhandle deres fangst ? 

6. Hvad agter Naalakkersuisut at gøre for at forbedre indhandlingsmuligheder ? 

7. Hvad er årsagen til at fiskere ikke måtte indhandle skæl laks længere ? 

 

 

Begrundelse: 

 

På baggrund af henvendelse fra nogle fiskere,der er kritiske over at have mistet deres 

livslangt erhverv, trods de stadigvæk er arbejdsdygtige, blot deres fartøj var forældet, hvorfor  

påkræver jeg Naalakkersuisut, at besvare ovenstående spørgsmål.  
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Eksempelvis kan man ikke fratage taxachauffør dennes erhvervsbevis på grund af en forældet 

køretøj, idet vedkommende blot kan ud skifte køretøjet med nyt og fortsætte sit erhverv.  

Hvorfor tillader man  et så stor et forskel ?   

Endvidere lyder meldingen fra fiskerne, at det før i tiden var muligt at indhandle store 

havkatte, imodsætning til dagens grænse på 4 kg, hvilket skaber undring, hvorfor ? 

Partii Naleraq kan ikke acceptere, at nogle af fiskere med risiko for ejet liv  måtte sejle til 

andre bosteder for at indhandle deres fangst, hvorfor vi ønsker forbedring af forholdene.  

Derfor har jeg d. 12. August 2015 fremsat lignende spørgsmål, som ved skrivende stund ikke 

blev besvaret.  

Det er utroligt at kikke tv udsendelser, hvor flere fartøjer  langs Canadas kyst fisker efter laks 

så tæt på hinanden, at de mange gange er tæt på at påsejle hinanden, hvor vi på den anden 

side begrænser vores fangst, at nogle af vore fiskere sættes på land – sådanne forhold kan 

bestemt ikke accepteres.  

 

Svar udbedes inden ti arbejdsdage.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


